
 

Betreft: input Branchevereniging Maatschappelijke Kinderopvang voor het 
commissiedebat van 3 juli aanstaande  

Geachte ………  

Donderdag 3 juli is het commissiedebat over de kinderopvang gepland. Met een miljoen 
kinderen, 127.000 professionals en een omzet van zo’n 7 miljard is kinderopvang niet 
meer weg te denken uit Nederland. Kinderen, ouders en de maatschappij vragen om een 
helder perspectief waar ze op kunnen rekenen. Want een goed kinderopvangstelsel is 
van groot belang om ouders in staat te stellen de zorg voor hun kinderen te combineren 
met hun baan en is goed voor de ontwikkeling van kinderen. Drie onderwerpen staan 
geagendeerd voor het commissiedebat, wij geven u graag per punt onze visie mee.    

Planning nieuw financieringsstelsel kinderopvang  

In de kamerbrief planning nieuw financieringsstelsel kinderopvang wordt de planning 
naar de herziening van het financieringsstelsel geschetst. De BMK heeft al eerder 
aangegeven het besluit, genomen tijdens de onderhandeling over de voorjaarsnota, om 
het nieuwe financieringsstelsel voor kinderopvang wéér uit stellen als een gebroken 
belofte aan ouders en kinderopvangorganisaties te zien. Kinderopvangorganisaties 
investeren in personeel, opleidingen en locaties om zich voor te bereiden op een 
groeiende vraag. Door het uitstel blijft die groei nu uit, terwijl de kosten oplopen en de 
toekomst opnieuw onzeker is.   

Dit terwijl we in een tijd leven van snelle veranderingen en heftige geopolitieke 
ontwikkelingen. Deze ontwikkelingen maken dat we kinderen een emotioneel veilige plek 
moeten bieden én hen veerkrachtig willen maken, zodat ze voorbereid zijn op een snel 
veranderende toekomst. De kinderopvang draagt hieraan bij door kinderen vaardigheden 
bij te brengen om samen te leven, te leren, gedrag te reguleren, verstandige beslissingen 
te nemen, in groepen te functioneren en om te communiceren. Uit onderzoek blijkt dat 
kinderopvang bijdraagt aan de ontwikkeling van kinderen. Kinderopvang maakt tevens 
dat ouders (meer) kunnen werken. En dat is meer dan noodzakelijk in deze tijd van 
arbeidsmarkttekorten. Eén medewerker in de kinderopvang maakt dat zeven tot elf 
ouders kunnen werken. Om deze redenen doen wij een tweeledige oproep aan u.  

Oproep één: invoeren stelsel in 2029  
Zet in elk geval het stelsel dat nu ontwikkeld wordt door, zodat dat in 2029 ingevoerd kan 
worden. Staatssecretaris Nobel geeft aan hier voortvarend mee aan de slag te gaan. Het 
stelsel gaat uit van kinderopvang voor werkende ouders, met een 
inkomensonafhankelijke vergoeding van 96% en het regelt dat de financiering 
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rechtsreeks geschiedt aan de kinderopvangorganisatie. De risico’s voor ouders op 
terugvordering van toeslagen vervallen en het onwenselijke stelsel van de 
kinderopvangtoeslag is niet meer nodig. Dat leidt tot vertrouwen bij ouders. Laten we er 
bij de uitwerking van het stelsel op letten dat de hoge kwaliteit geborgd blijft. Alleen dan 
is kinderopvang goed voor kinderen.  

Oproep twee: versterken stelsel  
Maak kinderopvang dan ook toegankelijk voor alle kinderen van nul tot dertien jaar, voor 
ten minste twee dagen per week (0-13 jaar). Dat is goed voor kinderen en hun ouders en 
voor de maatschappij. Het komt tevens de uitvoerbaarheid van het nieuwe stelsel zeer 
ten goede. Het controleren van de arbeidseis is complex en onnodig. Het stelsel voor 
alle kinderen toegankelijk maken is haalbaar en betaalbaar. Houd aandacht voor de 
betaalbaarheid van kinderopvang.   

Indexeringssystematiek kinderopvangtoeslag   

We zijn blij met het alsnog indexeren van de kinderopvangtoeslag in 2026 zodat op deze 
manier de kinderopvang toegankelijk blijft. Uit de Kamerbrief Beleidsreactie op evaluatie 
indexeringssystematiek kinderopvangtoeslag blijkt dat in de periode 2005 tot en met 
2024 in ongeveer de helft van de tijd is afgeweken van de standaard-
indexeringssystematiek. Dit frequent afwijken van de systematiek zorgt ervoor dat de 
indexeringssystematiek in plaats van een reëel correctiemechanisme een instrument is 
geworden om andere beleidsdoelstellingen te realiseren. De kinderopvangtoeslag loopt 
niet in de pas met de loon- en de prijsontwikkelingen. Dit gaat ten koste van de 
betrouwbaarheid en voorspelbaarheid bij ouders en kinderopvangorganisaties. De 
staatssecretaris onderkent dit.  

Er zijn acht beleidsopties beschreven in het rapport met mogelijkheden om het 
indexeringsbeleid en het indexeringsproces anders vorm te geven. De staatssecretaris 
kiest ervoor deze nu niet te implementeren. Wij roepen uw kamer op de 
indexeringssystematiek in de toekomst alleen in te (laten) zetten waar zij voor bedoeld is 
en niet om daarmee andere beleidsdoelstellingen, zoals bezuinigingen, te realiseren. 
Alleen dan kunnen we de kwaliteit hoog houden en brede toegankelijkheid realiseren.    

Versterken van de gastouderopvang  

Wij willen dat de kinderopvang toegankelijk en beschikbaar is voor álle kinderen in 
Nederland. Goede en toegankelijke gastouderopvang speelt daar ook een relevante rol 
in.  Wij zijn tevreden dat de staatssecretaris zich inzet om verdere uitstroom uit de 
gastouderopvang tegen te gaan, en te kijken hoe de instroom van nieuwe gastouders te 
bevorderen. Er van uit gaande dat de kwaliteit van de gastouderopvang op orde is en 
verbeterd kan worden.  

  



We zijn blij dat nu ook de Eerste Kamer heeft ingestemd met het wetsvoorstel voor de 
kwaliteitseisen gastouderopvang. We zijn al druk bezig om de functie van pedagogisch 
coach voor de gastouderopvang, samen met de cao-partijen, nader uit te werken. We 
kijken uit naar invoering per 1 juli van de nieuwe eisen gastouderopvang.   

We hopen dat de duidelijkheid over de kwaliteitseisen die recent is gegeven, ook 
bijdraagt aan het tegengaan van de uitstroom in de gastouderopvang. En een positief 
effect heeft op het imago van de gastouderopvang voor bredere toegankelijkheid van de 
kinderopvang.  

Uiteraard zijn we zeer bereid tot een nadere toelichting.    

  

Met vriendelijke groet,  

Karen Strengers  

voorzitter Branchevereniging Maatschappelijke Kinderopvang   

 


